
ZÁPIS Č. 9 / 2006 (176) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  13. ČERVNA  2006 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 17 senátorů) 

Omluveni:   Dalík/FAST, Donth/FAST, Čechová/FSI, Kunovský/FIT, Donthová/FP,   
    Pekař/FCH, Dub/FaVU 

Hosté:    rektor Rais, prorektoři, Nový, Fiala,  kvestor Kotek 
prof. Vavřín, PhDr. Vanýsková, doc. Münsterová, RNDr. Lepková, 
Ing. Milicia 

PROGRAM: 
1. Určení skrutátorů  
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu z minulého zasedání AS VUT 
4. Dodatek č. 2 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT 
5. Novelizace vnitřních předpisů VUT 

* Statut VUT  
* Stipendijní řád VUT  
* Pravidla hospodaření a účtování VUT 
* Pracovní řád VUT 

6. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléře 
7. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
8. Ekonomické záležitosti 

* Další součásti VUT 
* Ediční rada VUT  

9. Různé 
 
Vzhledem k nepřítomnosti předsedy AS VUT doc. Dalíka, který se zasedání AS VUT nemohl zúčastnit 
z důvodu zahraniční pracovní cesty, zahájil a dále řídil toto jednání místopředseda AS VUT doc. Haná-
ček. Uvítal všechny hosty, tj. rektora Raise, prorektory Nového a Fialu, kvestora Kotka, kancléře Vavří-
na, doc. Münsterovou, tiskovou mluvčí PhDr. Vanýskovou, RNDr. Lepkovou a Ing Miliciu. Současně 
přivítal i všechny přítomné členy AS VUT. 
 
AD 1) URČENÍ SKRUTÁTORŮ  
Doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátorů  J. Mahdala a Ing. Škapu, AS VUT hlasoval o jejich schválení.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje skrutátory pro dnešní zasedání – J. Mahdala a Ing. Škapu.  
Hlasování:  
pro –  14 hlasů, proti –  0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů 

UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje skrutátory pro dnešní zasedání – J. Mahdala a Ing. Škapu.  
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
Z důvodu probíhajících státních zkoušek požádali někteří senátoři o přednostní projednání legislativních 
záležitostí. Program dnešního zasedání AS VUT, včetně navržené změny – předsunutí projednání legisla-
tivních záležitostí před body týkající se informací vedení VUT a zástupců VUT v RVŠ – byl hlasováním 
schválen. (Hlasování: pro –  14 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů, proti – 0 hlasů).  
 
AD 3) SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Členové AS VUT neměli připomínky k zápisu z minulého řádného zasedání AS VUT ze dne 30. 5. 2006 
a  ihned hlasovali o jeho schválení. 

Zápis ze zasedání AS VUT č. 8/2006, konaného dne 30. 5. 2006 byl schválen.  



(Hlasování: pro – 13  hlasů, proti –   hlasů; zdržel se hlasování –  1  hlas) 
 
AD 4) DODATEK Č. 2 K ORGANIZAČNÍMU ŘÁDU REKTORÁTU VUT 
Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková sdělila, že legislativní komise dne 6. 6. 2006 znovu projednala 
návrh Dodatku č. 2 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT za přítomnosti kvestora Kotka. Dohodnuté 
upravené znění bylo rozesláno všem členům AS VUT E-mailem dne 6. 6. 2006. LK AS VUT doporučila 
Akademickému senátu VUT tento dodatek ve znění ze dne 6. 6. 2006 ke schválení.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že ekonomická komise na svém zasedání dne 12. 6. 2006 
rovněž doporučila, aby AS VUT dodatek v tomto upraveném znění schválil.   

Poté AS VUT hlasoval o schválení předloženého dokumentu.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT ve znění předlo-
ženém kvestorem dne 6. 6. 2006.  
Hlasování:  pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlas  

UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT ve znění předlo-
ženém kvestorem dne 6. 6. 2006.  
 
AD 5) NOVELIZACE VNITŘNÍCH PŘEDPISŮ VUT 
Doc. Hanáček sdělil, že nové znění Statutu VUT bylo projednáno a schváleno na minulém zasedání AS 
VUT dne 30. 5. 2006, je však ještě třeba projednat dvě změny statutu: při tvorbě zápisu, ve kterém dle 
dohody ze zasedání dne 30. 5. jsou uvedeny všechny projednané změny, bylo zjištěno, že omylem nebyla 
projednána změna týkající se článku 24 statutu; druhá změna se týká článku 5 statutu, který obsahuje 
výčet vnitřních předpisů VUT, ze kterého byl omylem vypuštěn Řád celoživotního vzdělávání VUT. Na 
základě jednání předsedy AS Dalíka s rektorem Raisem a následně na zasedání legislativní komise dne 
6. 6. 2006 vznikly dva návrhy znění článku 24, které by měly být na dnešním zasedání projednány.  

Na zasedání LK AS VUT dne 6. 6. 2006 byla také projednána drobná změna týkající se Stipendijního 
řádu VUT, kterou navrhl již koncem loňského roku AS FIT, a která byla omylem opomenuta.  

Vzhledem k tomu, že byl vznesen dotaz, zda může AS VUT dodatečně projednávat změny obou již 
schválených předpisů, uskutečnila se krátká diskuse, ve které doc. Lhotáková sdělila, že nová znění 
schválených předpisů ještě nebyla postoupena MŠMT k registraci, a proto se AS VUT nedopustí žádné 
chyby, když bude o jejich dalších změnách na dnešním zasedání jednat. Poté AS VUT hlasováním vyjád-
řil souhlas s projednáním výše uvedených změn.  

Doc. Hanáček vznesl dotaz: „Kdo je pro to, aby byly projednány změny Statutu VUT a Stipendijního 
řádu VUT?  Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování - 1 hlas.  

Následovalo projednání změn Statutu VUT a Stipendijního řádu VUT.  

* Statut VUT 
Původní znění článku 24 Statutu VUT schváleného AS VUT dne 30. 5. 2006: 
„Organizační struktura VUT je uvedena v Organizačním řádu VUT a organizačních řádech jed-
notlivých součástí VUT.“ 
Na základě jednání LK AS VUT dne 6. 6. 2006  a dle dohody předsedy AS a rektora byly navrženy dvě 
varianty změn tohoto článku: 

Varianta a)  
Článek 24 zní: „VUT je tvořeno fakultami, jejichž přehled je uveden v Příloze č. 3 a dalšími součástmi 
VUT, jejichž přehled je uveden v Příloze č. 4 statutu. Organizační struktura jednotlivých součástí je uve-
dena ve statutech fakult a dalších součástí. 

Varianta b)  
Článek 24 zní: „VUT je tvořeno fakultami, jejichž přehled je uveden v Příloze č. 3 a dalšími součástmi, 
jejichž přehled je uveden v Příloze č. 4. Organizační struktura fakult je uvedena ve statutech fakult. Or-
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ganizační struktura dalších součástí je dána směrnicí rektora“.  
V případě odsouhlasení této formulace bude nutno upravit článek 6 Statutu VUT následovně: 
Článek 6 odst. 1 písm. b): „Vnitřní předpisy dalších součástí VUT podle čl. 23, které vymezují jejich po-
stavení, funkci a organizaci; základním vnitřním předpisem další součásti je statut. 
Článek 6 odst. 6: „Vnitřním předpisem další součásti VUT podle odstavce  1 písm. b), který schvaluje na 
návrh rektora AS VUT, je statut. Při jeho schvalování musí další součást předložit aktuální organizační 
řád, který je v souladu s tímto statutem.“ 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela informoval o zasedání ekonomické komise dne 12. 6. 2006, kde se 
uskutečnila rozsáhlá diskuse týkající se varianty b), po které členové komise přijali usnesení (hlasování 
EK: pro – 6 hlasů, proti - 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas), kterým byla varianta b) schválena. Sta-
novisko EK zdůvodnil následovně: zájmem AS VUT je, aby legislativní postavení dalších součástí bylo 
přiměřené postavení fakult, jejichž vnitřní předpisy i rozpočty schvalují akademické senáty fakult. Aka-
demickému senátu VUT v minulém funkčním období pod vedením bývalého předsedy AS doc. Zbořila se 
podařilo velkým úsilím tohoto docílit zejména i tím, že vnitřním předpisem další součásti, který schvaluje 
AS VUT, byl ustanoven statut, s nedílnou přílohou – organizačním řádem. Vzhledem k připravované 
restrukturalizaci Rektorátu VUT podal rektor Rais návrh, aby z důvodu operativnosti byl vnitřním předpi-
sem další součásti, který schvaluje AS VUT, pouze statut a organizační řád zůstal v kompetenci rektora. 
AS VUT se však nechce vzdát své kontrolní pravomoci vůči dalším součástem, proto byla na včerejším 
zasedání EK položena rektoru Raisovi otázka, zda budou statuty dalších součástí obsahovat všechny po-
třebné body a zejména výčet a charakteristiky jejich činností, na základě kterých budou moci být kontro-
lovány jejich rozpočty. Rektor i kvestor odpověděli na tento dotaz kladně a toto stanovisko potvrdili i na 
zasedání AS VUT. Z tohoto důvodu podpořili členové EK variantu b), která je možným kompromisem, 
umožňuje provést efektivně restrukturalizaci Rektorátu a přitom zachovává kontrolní funkce AS. 

Doc. Lhotáková sdělila, že LK AS  VUT dne 6. 6. tuto záležitost projednala, má stejný názor jako eko-
nomická komise a doporučuje ke schválení variantu b), která je kompromisem.  

Vzhledem k výše uvedeným doporučením LK a EK hlasoval AS VUT o schválení varianty b).  

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje změnu článku 24 Statutu VUT v následujícím znění:  
„VUT je tvořeno fakultami, jejichž přehled je uveden v Příloze č. 3 a dalšími součástmi, jejichž přehled je 
uveden v Příloze č. 4. Organizační struktura fakult je uvedena ve statutech fakult. Organizační struktura 
dalších součástí je dána směrnicí rektora“.  
AS VUT schvaluje změnu článku 6 Statutu VUT: 
Článek 6 odst. 1 písm. b) zní: „Vnitřní předpisy dalších součástí VUT podle čl. 23, které vymezují jejich 
postavení, funkci a organizaci; základním vnitřním předpisem další součásti je statut. 
Článek 6 odst. 6 zní: „Vnitřním předpisem další součásti VUT podle odstavce  1 písm. b), který schvaluje 
na návrh rektora AS VUT, je statut. Při jeho schvalování musí další součást předložit aktuální organizač-
ní řád, který je v souladu s tímto statutem.“  

Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů 

UAS 3 
AS VUT schvaluje změnu článku 24 Statutu VUT v následujícím znění:  
„VUT je tvořeno fakultami, jejichž přehled je uveden v Příloze č. 3 a dalšími součástmi, jejichž přehled je 
uveden v Příloze č. 4. Organizační struktura fakult je uvedena ve statutech fakult. Organizační struktura 
dalších součástí je dána směrnicí rektora“.  
AS VUT schvaluje změnu článku 6 Statutu VUT: 
Článek 6 odst. 1 písm. b) zní: „Vnitřní předpisy dalších součástí VUT podle čl. 23, které vymezují jejich 
postavení, funkci a organizaci; základním vnitřním předpisem další součásti je statut. 
Článek 6 odst. 6 zní: „Vnitřním předpisem další součásti VUT podle odstavce  1 písm. b), který schvaluje 
na návrh rektora AS VUT, je statut. Při jeho schvalování musí další součást předložit aktuální organizač-
ní řád, který je v souladu s tímto statutem.“  

 
Doc. Hanáček sdělil, že na základě konzultace s MŠMT a s odvoláním na ustanovení § 60 odst. 1 zákona 
o VŠ, které zní „Bližší podmínky celoživotního vzdělávání stanoví vnitřní předpis.“, doporučil předseda 
AS VUT doc. Dalík, aby byl do seznamu vnitřních předpisů uvedených v článku 5 Statutu VUT doplněn 
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Řád celoživotního vzdělávání VUT. Dále AS VUT hlasoval o následujícím návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje doplnění seznamu vnitřních předpisů v článku 5 Statutu VUT o vnitřní předpis „Řád 
celoživotního vzdělávání VUT“. 
Hlasování:  pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  2 hlasy 

UAS 4 
AS VUT schvaluje doplnění seznamu vnitřních předpisů v článku 5 Statutu VUT o vnitřní předpis „Řád 
celoživotního vzdělávání VUT“. 
 
* Stipendijní řád VUT  

Dne 15. 12. 2005 byl AS VUT doručen návrh AS FIT na 2 změny ve Stipendijním řádu VUT a bylo do-
poručeno jej projednat při novelizaci tohoto předpisu; jedna změna se týkala odstranění omezení horní 
výše prospěchového stipendia (je ve schváleném znění Stipendijního řádu VUT zahrnuta), druhý požada-
vek, týkající se možnosti vyplácení stipendia i studentům prvních ročníků, nebyl projednán. LK AS VUT 
tento návrh dne 6. 6. 2006 projednala a požádala prorektora Švece o vyjádření. Vzhledem k tomu, že pro-
rektor Švec neměl proti návrhu námitky, obdrželi členové AS E-mailem dne 7. 6. 2006 Stipendijní řád 
VUT schválený AS VUT dne 30. 5. 2006 s upraveným zněním článku 3 odst. 2: „Prospěchové stipendium 
se vyplácí po dobu akademického roku, nestanoví-li směrnice děkana jinak. Termíny stanoví rektor.“ 

Na dnešním zasedání bylo navrženo ve změně provést drobnou jazykovou úpravu a následně bylo hlaso-
váno o jejím schválení.   

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje změnu článku 3 odst. 2 Stipendijního řádu VUT, v kterém se text „Prospěchové sti-
pendium se vyplácí po dobu akademického roku. Termíny stanoví rektor. “ nahrazuje textem „Prospěcho-
vé stipendium se vyplácí po dobu akademického roku, nestanoví-li směrnice děkana jinak. Termíny vyplá-
cení stipendia stanoví rektor“.   
Hlasování:  pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů 

UAS 5 
AS VUT schvaluje změnu článku 3 odst. 2 Stipendijního řádu VUT, v kterém se text „Prospěchové sti-
pendium se vyplácí po dobu akademického roku. Termíny stanoví rektor. “ nahrazuje textem „Prospěcho-
vé stipendium se vyplácí po dobu akademického roku, nestanoví-li směrnice děkana jinak. Termíny vyplá-
cení stipendia stanoví rektor“.   
 
* Pravidla hospodaření a účtování VUT 

Na zasedání LK AS VUT dne 6. 6. 2006 předložil kvestor Kotek poslední verzi tohoto vnitřního předpisu 
(rozeslán E-mailem dne 6. 6. 2006), ve které byla oproti verzi ze Všeminy provedena změna článku 9 
odst. 2, který zní:  
„(2) Účetní doklady musí splňovat veškeré náležitosti definované v § 11 zákona č. 563/1991 Sb., o účet-
nictví, ve znění pozdějších předpisů. Náležitosti účetních dokladů, definované příslušným zákonem, jsou 
uvedeny ve vnitřní normě VUT.  
Účetní doklady přijaté i vydané musí mít náležitosti daňového dokladu především v souladu se  zákonem 
č. 235/2004 Sb. o dani z přidané hodnoty, ve znění pozdějších předpisů. Náležitosti daňových dokladů, 
definované příslušnými zákony, jsou uvedeny ve vnitřní normě VUT.“ 

Na zasedání legislativní komise přítomní členové komise konstatovali, že tento předpis v konečné verzi 
předložené kvestorem Kotkem dne 6. 6. 2006 bude projednán na zasedání AS VUT dne 13. 6. 2006. 

Kvestor Kotek sdělil, že náležitosti výčtu účetních dokladů budou uvedeny ve směrnici VUT, tato změna 
byla provedena z toho důvodu, aby nemusela být v případě jakýchkoliv změn zákona prováděna přeregis-
trace tohoto předpisu. Ing. Hanušová sdělila, že jestliže bude toto doplnění dáno směrnicí, nemá k této 
změně námitky. RNDr. Popela a Dr. Spoustová doporučili ve směrnici uvést přímo citaci příslušného 
zákona a rovněž doporučili vypustit odkaz na § 11 zákona. 
Vzhledem k tomu, že již nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo hlasováno o schválení tohoto předpisu.   

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Pravidla hospodaření a účtování VUT ve znění předloženém kvestorem dne 6. 6. 2006 
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včetně nového znění článku 9 odst. 2: 
„(2) Účetní doklady musí splňovat veškeré náležitosti definované v zákoně č. 563/1991 Sb., o účetnictví, 
ve znění pozdějších předpisů. Náležitosti účetních dokladů, definované příslušným zákonem, jsou uvedeny 
ve vnitřní normě VUT.  
Účetní doklady přijaté i vydané musí mít náležitosti daňového dokladu především v souladu se  zákonem 
č. 235/2004 Sb. o dani z přidané hodnoty, ve znění pozdějších předpisů. Náležitosti daňových dokladů, 
definované příslušnými zákony, jsou uvedeny ve vnitřní normě VUT.“ 
Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů 

UAS 6 
AS VUT schvaluje Pravidla hospodaření a účtování VUT ve znění předloženém kvestorem dne 6. 6. 2006 
včetně nového znění článku 9 odst. 2: 
„(2) Účetní doklady musí splňovat veškeré náležitosti definované v zákoně č. 563/1991 Sb., o účetnictví, 
ve znění pozdějších předpisů. Náležitosti účetních dokladů, definované příslušným zákonem, jsou uvedeny 
ve vnitřní normě VUT.  
Účetní doklady přijaté i vydané musí mít náležitosti daňového dokladu především v souladu se  zákonem 
č. 235/2004 Sb. o dani z přidané hodnoty, ve znění pozdějších předpisů. Náležitosti daňových dokladů, 
definované příslušnými zákony, jsou uvedeny ve vnitřní normě VUT.“ 
 
* Pracovní řád VUT 

Rektor Rais na dnešním zasedání AS VUT sdělil, že stahuje Pracovní řád VUT z programu dnešního jed-
nání; tento postup zdůvodnil tím, že během posledního týdne obdržel postupně několik písemných připo-
mínek. V pátek 9. 6. obdržel společnou písemnou připomínku od děkanů FAST, FSI, FEKT a FIT, která 
pak byla řešena. Následně pak během víkendu a pondělí obdržel obsáhlé soubory připomínek děkanů FIT 
a FEKT, kterými je nutné se dále zabývat. Připomínky proto budou předány k posouzení a zpracování 
nezávislému právníkovi a bude vytvořena pracovní skupina ve složení rektor Rais, kvestor Kotek, prorek-
tor Švec, doc. Hanáček, prof. Vávrová a doc. Pekař, kteří tento předpis v průběhu prázdnin projednají a 
poté bude znovu předložen AS VUT. Rektor zdůraznil, že východiskem dalších případných úprav předpi-
sů jsou jejich tzv. „Všeminské verze“.  

RNDr. Popela informoval o zasedání EK AS VUT podvečer dne 12. 6. V úvodu připomenul, že AS VUT 
při projednávání novelizovaných předpisů VUT odvedl velký kus práce, a že schválení všech projednáva-
ných dokumentů akademickým senátem a jejich odeslání na MŠMT by bylo kýženým předprázdninovým 
završením tohoto úsilí. S ohledem na množství připomínek ale EK jednomyslně souhlasila s postupem 
rektora Raise. Dále doplnil, že na EK byly již diskutovány připomínky děkana FIT, které byly oficiálně 
poskytnuty během pondělí 12. 6. členům AS některými děkany. Tyto připomínky se z velké části týkají 
ustanovení současného platného Pracovního řádu VUT, přebíraných do novelizovaného Pracovního řádu 
VUT. Proto je na místě dotaz, proč tyto připomínky nebyly uplatněny již ke stávajícímu řádu, při jeho 
novelizacích nebo při zahájení přípravy novelizace předpisů v únoru a březnu 2006. Dále byl vznesen 
dotaz, zda připomínky mohou být přílohou tohoto zápisu z jednání AS VUT tak, aby se s nimi mohli se-
známit všichni členové AS. 

Doc. Hanáček sdělil, že byl s připomínkami fakult rovněž seznámen a souhlasí s návrhem rektora na sta-
žení tohoto předpisu z programu dnešního zasedání.  

Ing. Hanušová i v této souvislosti upozornila rektora, na důležitost právního povědomí vedoucích pracov-
níků a na vhodnost jeho dalšího prohlubování. Rektor Rais sdělil, že lze využít existující spolupráce 
s Právnickou fakultou MU a tuto spolupráci lze dále rozšiřovat. RNDr. Krupková podpořila tento návrh 
a poděkovala rektorovi, doc. Hanáček poděkoval rektorovi za vytvoření pracovní skupiny, a tím za vytvo-
ření časového prostoru k dořešení některých problematických ustanovení Pracovního řádu VUT.  

V závěrečné diskusi vedení VUT se členy AS VUT  se diskutující shodli, že společné úsilí vedení VUT 
a AS o včasnou novelizaci předpisů musí být bezodkladně uzavřeno tak, aby se mohlo přistoupit 
k navazující novelizaci vnitřních předpisů fakult. Proto je nutné urychleně provést závěrečné kontroly 
a formální úpravy a schválené vnitřní předpisy co nejdříve zaslat MŠMT k registraci. Proto AS VUT 
k tomuto návrhu přijal následující usnesení. 

Návrh usnesení: 
AS VUT žádá rektora VUT, aby byly schválené novelizované vnitřní předpisy VUT odeslány na MŠMT 
k registraci do 20. 6. 2006.  
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Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas 

UAS 7 
AS VUT žádá rektora VUT, aby byly schválené novelizované vnitřní předpisy VUT odeslány na MŠMT 
k registraci do 20. 6. 2006.  
 
AD 6) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘE 

 Rektor Rais 
 Ve dnech 26. a 27. 5. 2006 proběhlo na VUT jednání s vedením ZČU v Plzni o společném rozvojo-

vém projektu orientovaném na kvalitu a o financování mezifakultní výuky;  
RNDr. Popela a doc. Hanáček doplnili informaci rektora týkající se financování ZČU: jedná se 
o přístupy analogické analytickým postupům hevlínských tabulek vyvinutým na VUT („systém hadic 
a hadiček“ pro distribuci finančních zdrojů), ve kterém centrální složky na úrovni školy a fakult pro-
dávají své služby fakultám, ústavům a řešitelským týmům, začátkem roku se vyjednává o cenách na 
základě ekonomických rozborů a uvažování komerčních cen; myšlenka hevlínských tabulek je dále 
rozšířena – „hadice“ jsou rozvedeny nejen na fakulty, ale až na ústavy; byla rovněž zmíněna rizika 
uvedeného systému; 

 dne 30. 5. 2006 se uskutečnila pracovní schůzka řešitelů a děkanů k projektu CETI; dne 6. 6. se usku-
tečnilo jednání statutárních zástupců řešitelů na MU v Brně, byla prezentována společná představa na 
řízení projektu formou s. r. o. (majetkově 50 % VUT + 50 % MU), která by se v případě úspěšného 
získání projektu transformovala na jinou právnickou osobu (a.s. nebo jinou společnost s definovanými 
majetkovými podíly; návrh na zřízení s.r.o. bude předložen na tomto zasedání AS; 

 ve dnech 2. – 3. 6. 2006 se v Gabčíkově/SR uskutečnila společná konference rektorů ČR a SR; 
 dne 27. 6. 2006 od 13 hodin plánován kurz RLZ „Rozvojový program MŠMT a projekty VUT na rok 

2007“ určený děkanům a proděkanům fakult a dalším pracovníkům zodpovědným za rozvojové pro-
jekty, kurz organizačně zajišťuje CEVAPO – pozvánka přiložena k zápisu z KR; 

 uskutečnilo se jednání rektora s děkany fakult, které se týkalo senátorů-studentů, kteří končí bakalář-
ské, resp. magisterské studium a splnili všechny podmínky přijímacího řízení v dalším stupni studia; 

 na základě jednání s ředitelem KaM J. Grulichem o definování nové strategie rozvoje KaM na násle-
dujících 5 let bude ustavena pracovní skupina, která koncem roku předloží varianty rozvoje KaM; 

 rektor diskutoval s děkany fakult o jmenování nového prorektora pro tvůrčí činnost namísto prorekto-
ra Vačkáře; od 1. 7. 2006 bude jmenován do této funkce Prof. Kotoul z FSI, ke jmenování se vyjádří 
AS VUT; 

 v průběhu prázdnin bude připraven návrh na změnu ve složení Vědecké rady VUT, který bude pro-
jednán na zasedání AS VUT po prázdninách; 

 v novém znění Statutu VUT byla zrušena funkce kancléře, rektor pověřil prof. Vavřína vykonáváním 
této funkce do 31. 7. 2006; resp. do doby, než bude nový Statut VUT zaregistrován MŠMT.  

 
 Prorektor Nový 
 Doplnil informaci rektora týkající se definování nové strategie KaM: Magistrát m. Brna – skupina pro 

strategii – zahrnula požadavek přestavby KaM na startovní byty pro mladé zaměstnance VUT do své-
ho plánu a na příští schůzce dne 14. 6. 2006 budou konkretizovány podmínky.  

 
 Prorektor Fiala 
 Dne 12. 6. 2006 se konal seminář, který svolalo MŠMT a národní agentura Socrates, který se týkal 

mezinárodních mobilit studentů i učitelů; zástupce TU Liberec přednesl referát, ve kterém uvedl, že 
financují asi 30 zahraničních studentů z Ruska, Běloruska, Ukrajiny a Srbska. 

 VUTIUM vydá při příležitosti konání konference EUA informační brožuru „Brno Universities“, pub-
likaci „Duše Brna“ (v českém i anglickém jazyce) a bude inovován informační materiál o VUT. Na 
nákladech se budou spolupodílet pořádající brněnské univerzity.  

 
AD 7) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
Doc. Münsterová sdělila, že předsednictvo RVŠ se bude konat ve čtvrtek 15. 6. 2006, informace z jednání 
sdělí na příštím zasedání AS VUT. Jedním z důležitých bodů čtvrtečního jednání bude volba zástupců VŠ 
do sněmu AV – mezi jinými bude volena i prof. Vávrová z VUT.  
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AD 8) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 Další součásti VUT 

 Žádost ÚSI o dokrytí dotace ÚSI z r. 2005 

Žádost ÚSI ze dne 3. 5. 2006 (rozeslána členům senátu E-mailem dne 23. 5. 2006), která se týká do-
krytí dotace ÚSI z r. 2005 z rezervy AS VUT, byla projednána na zasedání EK AS VUT dne 12. 6. 
2006. Předseda EK RNDr. Popela krátce zrekapituloval, že při schvalování rozpočtu ÚSI v r. 2005 na 
základě provedené analýzy došlo k úpravě rozpočtu ÚSI, aby bylo zamezeno duplicitním platbám z ú-
rovně VUT a fakult. Posuzovaná situace se od té doby nezměnila a při opakovaných žádostech o do-
krytí financování nebylo podáno žádné zdůvodnění, které by změnilo názor EK AS VUT, aby mohla 
být tato žádost schválena – EK proto svým jednohlasným usnesením tuto žádost Akademickému se-
nátu VUT doporučila neschválit.  

Vzhledem k tomu, že se neuskutečnila žádná diskuse, ani nebyly vzneseny žádné připomínky, hlaso-
vali členové AS VUT ihned o následujícím návrhu na usnesení.  

Návrh usnesení: 
AS VUT zamítá žádost ÚSI ze dne 3. 5. 2006 týkající se dokrytí dotace ÚSI z r. 2005 z rezervy AS 
VUT.  
Hlasování:  pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  1 hlas  

UAS 8 
AS VUT zamítá žádost ÚSI ze dne 3. 5. 2006 týkající se dokrytí dotace ÚSI z r. 2005 z rezervy AS 
VUT.  

 Ediční rada 

Doc. Kvíčala informoval o posledním zasedání Ediční rady, kterého se zúčastnil s RNDr. Krupkovou. 
Jedním z hlavních bodů jednání Ediční rady byl požadavek vytvořit jasná pravidla, na základě kterých 
bude sestavován ediční plán – návrh těchto pravidel  předložil prorektor Jura. Předložené materiály je 
třeba projednat, nejlépe na EK, aby zástupci AS v Ediční radě mohli tlumočit potřebná stanoviska. Na 
Ediční radě byly rovněž vzneseny požadavky na předkalkulaci a vyhodnocení ekonomické situace při 
vydávání jednotlivých titulů.  

 Rozpočty dalších součástí – Nakladatelství VUTIUM, CVIS a Ústřední knihovna 

Ing. Hanušová  sdělila, že k dnešnímu zasedání AS ani jedna z dalších součástí nepředložila všechny 
materiály, které AS VUT požadoval v loňském i letošním roce, na které je vázáno uvolnění blokova-
ných částek jejich rozpočtů. Přesto se EK AS VUT rozhodla, že doporučí uvolnit 2/12 jejich ročních 
rozpočtů z blokovaných 5/12 ročních rozpočtů.  

RNDr. Popela informoval o jednání EK dne 12. 6. 2006, na kterém  se uskutečnila široká diskuse tý-
kající se blokovaných rozpočtů – AS VUT dne 2. 5. 2006 při schvalování Rozpočtu VUT na r. 2006 
svým usnesením UAS 4 zdůvodnil svůj požadavek na blokaci rozpočtů tří dalších součástí na základě 
nedořešených záležitostí vyplývajících z usnesení AS VUT, zejména ze dne 11. 10. 2005.  

Dále RNDr. Popela krátce informoval o materiálech týkajících se Nakladatelství VUTIUM, které 
předložil prorektor Jura a ocenil jeho úsilí o nápravu dlouhotrvající situace.  

RNDr. Krupková doporučila zrekapitulovat a zkonkretizovat požadavky AS – když tyto součásti po-
žadavky splní, mohou jim být rozpočty uvolněny. RNDr. Popela připomněl, že požadavky AS jsou tr-
valé a jsou výsledkem úsilí minulého AS a zejména jeho předsedy doc. Zbořila o zprůhlednění finan-
cování dalších součástí, které se dle metodiky hevlínských tabulek děje z prostředků fakult. Dále sdě-
lil, že tyto požadavky jsou trvale dostupné v zápisech AS za roky 2005-2006, a dále v dopisech před-
sedy AS doc. Zbořila z 18. 4. 2005 a předsedy EK z 31. 8. 2005. S návrhem RNDr. Krupkové ale na-
prosto souhlasí a konstatuje, že EK AS VUT se již dohodla, že se sejde v nejbližším možném termínu, 
projedná na výše uvedenou žádost nejen materiály předložené Nakladatelstvím VUTIUM, ale vzhle-
dem k situaci shrne i požadavky kladené na uvedené další součásti. RNDr. Popela rovněž upozornil, 
že zřejmě s ohledem na blížící se restrukturalizaci Rektorátu roste kritika kontrolních kroků AS, a to 
jak na oficiálních jednáních v Centru VUT, tak v kuloárech. Tato kritika zřejmě vyplývá 
z nepochopení role akademické samosprávy na VŠ dané zákonem. Kontrolní kroky AS jsou jak 
v souladu s kontrolními pravomocemi AS danými zákonem, Statutem VUT a předpisy, tak vyplývají 
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z několikaletých požadavků akademických obcí fakult, které prostřednictvím svých zástupců v AS 
VUT podporují naplnění programového prohlášení rektora ve věci restrukturalizace Rektorátu s cílem 
zlepšení jeho působení ve prospěch celé akademické obce VUT.   

 
Na závěr RNDr. Popela uvedl usnesení EK AS VUT týkající se uvolnění 2/12 ročního rozpočtu 
z blokovaných 5/12. Doc. Kvíčala upozornil na druhou část usnesení, které rektorovi umožňuje dife-
rencovaný přístup k dalším součástem. Členové AS VUT poté hlasovali o následujícím návrhu na 
usnesení.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT na základě posouzení situace uvolňuje 2/12 ročního rozpočtu z blokovaných 
5/12 pro tři další součásti VUT (Nakladatelství VUTIUM, CVIS a Ústřední knihovna) a doporučuje 
rektorovi VUT, aby na základě vyhodnocení neplnění požadavků AS VUT snížil osobní ohodnocení 
ředitelům těchto tří součástí po dobu dvou měsíců. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy 

UAS 9 
Akademický senát VUT na základě posouzení situace uvolňuje 2/12 ročního rozpočtu z blokovaných 
5/12 pro tři další součásti VUT (Nakladatelství VUTIUM, CVIS a Ústřední knihovna) a doporučuje 
rektorovi VUT, aby na základě vyhodnocení neplnění požadavků AS VUT snížil osobní ohodnocení 
ředitelům těchto tří součástí po dobu dvou měsíců. 
 

AD 9) RŮZNÉ 
 Vyjádření AS VUT k předloženému návrhu na doplnění týmu prorektorů VUT 

Podle § 9 odst. 2 písm. b) zákona o VŠ a v souladu s čl. 18 odst. 1 písm. a) Statutu VUT v Brně se AS 
VUT vyjadřuje k záměru rektora jmenovat prorektory. Rektor Rais na dnešním zasedání podal návrh 
na doplnění týmu prorektorů: místo prof. Vačkáře, který na vlastní žádost ze zdravotních důvodů od-
chází od 1. 7. 2006 do důchodu, navrhl do funkce prorektora pro tvůrčí činnost prof. RNDr. Michala 
Kotoula, DrSc. z FSI.  
Předsedkyně LK doc. Lhotáková upozornila, že dle článku 17 odst. 6 Volebního a jednacího řádu AS 
VUT musí být k projednání tohoto bodu splněna předkládací lhůta. V diskusi rektor zodpověděl dota-
zy členů AS, zda nový prorektor podporuje programové prohlášení rektora a restrukturalizaci Rekto-
rátu VUT. Na oba dotazy odpověděl rektor Rais kladně. 
AS VUT vzal úvodní informaci rektora Raise na vědomí a konstatoval, že se v souladu s předkládací 
lhůtou k návrhu vyjádří na svém příštím zasedání.  

 
 Předložení návrhu zřízení společné právnické osoby MU a VUT v Brně 

Rektor Rais předložil důvodovou zprávu ke zřízení společné právnické osoby MU a VUT v Brně, dů-
vodem pro její zřízení je zajištění koordinace přípravy a řízení projektů financovaných zejména 
z Evropských strukturálních fondů. Dle Pravidel pro zakládání právnických osob VUT předal rektor 
kvestorovi návrh na zřízení právnické osoby „CETI spol. s.r.o.“ k posouzení, kvestor ve svém stano-
visku její založení doporučil. AS VUT by se měl dle § 9 odst. 2 písm. c) k tomuto návrhu vyjádřit, a 
poté by měl být projednán ve Správní radě VUT (§ 15 odst. 1 písm. d), která v kladném případě vydá 
písemný souhlas.  
Následovala krátká diskuse, ve které byly na rektora Raise vznášeny dotazy týkající se ekonomických 
záležitostí CETI spol. s r.o. a rizicích jejího financování. S ohledem na dosavadní zkušenosti a na ob-
jem finančních prostředků v plánovaných projektech i aktivitách, a rovněž s ohledem na případná 
značná rizika dopadu na budoucí rozpočty VUT, členové AS požádali o průběžné informování i bě-
hem letního období a upozornili na možnost svolání nejen jednání komisí, ale i mimořádného zasedá-
ní AS VUT v případě potřeby během tohoto období. 

 
 Schválení nového člena EK AS VUT 
Členové AS VUT hlasováním schválili nového člena ekonomické komise AS VUT – Ing. arch. Ladi-
slava Mohelníka, Ph.D. 
Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje Ing. arch. Ladislava Mohelníka, Ph.D. za člena ekonomické komise AS VUT.  
Hlasování: pro – 12, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas 

 8



UAS 10 
AS VUT schvaluje Ing. arch. Ladislava Mohelníka, Ph.D. za člena ekonomické komise AS VUT.   

 Jednací řád Vědecké rady FAST  
AS Fakulty stavební předložil dne 8. 6. 2006 nové znění Jednacího řádu Vědecké rady FAST  (roze-
slán E-mailem dne 8. 6. 2006).  AS VUT pověřuje LK AS VUT projednáním tohoto předpisu.  

 Jednací řád Vědecké rady FIT  
AS Fakulty informačních technologií předložil dne 29. 5. 2006 nové znění Jednacího řádu Vědecké 
rady FIT  (rozesláno E-mailem dne 29. 5. 2006).  AS VUT pověřuje LK AS VUT projednáním tohoto 
předpisu.  

 Termín příštího řádného zasedání AS VUT 
Příští řádné zasedání AS VUT se bude konat dne 26. 9. 2006. Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 
hlasů, zdržel se hlasování –  1 hlas 

 Návrh CESA na změnu Statutu VUT – možnost zastoupení dalších součástí v AS VUT  
Z časových důvodů zatím LK AS VUT tento návrh neprojednávala – bude projednáno na LK koncem 
června.  

 Doc. Kvíčala informoval, že FaVU získala akreditaci doktorského studijního programu, jakmile bude 
akreditace FaVU doručena, odešle FaVU žádost o projednání navýšení koeficientu financování; sou-
časně požádal jménem FaVU rektora Raise, aby toto navýšení koeficientu projednal na ČKR.  

 Doc. Kvíčala sdělil, že se zúčastnil konference o hodnocení uměleckých VŠ, kterou pořádala JAMU; 
hodnocení uměleckých VŠ přispívá ke zvýšení jejich kvality výuky a vzdělávacího procesu.  

 Doc. Kvíčala pozval přítomné členy AS VUT na křest monografie, který se bude konat dne 28. 6. 
v 18:30 hod. v divadla Reduta.  

 Doc. Lhotáková sdělila, že koncem června bude svolána LK, aby pokrčovala mimo jiné i v jednání 
o vnitřních předpisech dalších součástí.  

 RNDr. Popela sdělil předběžný termín jednání EK – úterý 20. 6. 2006, hodina bude upřesněna.   

 

Místopředseda AS VUT doc. Hanáček poděkoval členům AS VUT za práci vykonanou od počátku letoš-
ního roku a popřál všem hezké prázdniny.  
 
 
                            
            
 
                  Veronika Donthová                                                             Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r. 
  předsedkyně Studentské komory AS VUT                                     místopředseda AS VUT v Brně 

               omluvena  z důvodu nemoci 
         

 
 
 
Za správnost: Jarmila Cardová 
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